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§ 1

Föregående protokoll

Sammanfattning
Mötesprotokollet från Näringslivsrådets sammanträde den 6 december 2018 godkänns och 
läggs till handlingarna.

Paragrafen är justerad
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§ 2

Presentation ordförande

Sammanfattning
 Mandatperioden 2019-2022 har Kent Söderberg (M) valts till Näringslivsrådets nya 

ordförande. Kent har lång bakgrund som egenföretagare och känner att han hamnat på rätt 
position. Han har arbetat länge med att skapa en förståelse mellan företagare och politiken. 
Kent vill gärna lösa den frustration som finns mellan företagare/tjänstemän/förtroendevalda.

 Vice ordförande är som tidigare Lena Samuelsson (KD).
 Ledamöter som är nya är Sam Spjuth (MP), Hans Henriksen (L), Kent Einarsson (SD) och 

Susanna Hall Kihl (Företagarna).
 Övriga ledamöter är kvar sen förra mandatperioden: Bo Öhlin (Nyföretagarcentum Ekerö), 

Hanna Svensson (S), Christin Blomberg (SELMA), Ove Wallin (C), Thorbjörn Rönnlund (Ekerö 
Centrums Företagarförening), Mathias Dillman (MFF) och Lars Andersson (LRF).

Paragrafen är justerad
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§ 3

Fler samlingspunkter (beredning)

Sammanfattning
Från och med 2019 har vi våra beredningsmöten i Destination Ekerös lokaler. På denna 
mötestid träffar ledamöter från Näringslivsrådet företagare för diskussion kring aktuella 
frågor och för att väcka debatt.
Senaste gången sågs vi den 13 februari och uppslutningen var god. Dock enades alla som var 
på plats att tiden (den gången endast en dryg timme) var knapp och många saknade fler 
förtroendevalda från Näringslivsrådet.
Önskemål kom om en dagordning med ett bestämt tema på varje träff, andra tyckte att fri 
agenda är att föredra.
Många av punkterna handlade om kontakten eller bristen på den samma mellan 
politiken/tjänstemännen och företagarna. Bemötandet mellan ovan nämnda personer behöver 
bli bättre. MFF intervjuar medlemmar (företagare) som har haft erfarenhet av dåligt 
bemötande från kommunen.
Alla på "beredningsmötet" enades om att dessa lite mer informella mötesplatser behövs och 
bör fortsätta.

Paragrafen är justerad
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§ 4

Strandskyddsregler

Sammanfattning
Då Ekerö ligger på öar är mycket mark av naturliga skäl vattennära med reglerande 
strandskyddsregler (Miljöbalken 7 kap 15 §) som kan ge upphov till problem för många 
företagare.
300-metersregeln kan vara svårt för flera av kommunens jordbrukare. Många av de 
jordbrukare som drabbas har svårt att förstå varför reglerna är så hårda.
För LRF är "öppna landskap" och "närodlat" viktiga aspekter, men de vill gärna använda 
uttrycket "härodlat". I dag kan Skånsk potatis kallas närodlat, men för att poängtera närheten 
till gården så är "härodlat" en bra beskrivning.
Mälaren är en vattentäkt men samtidigt går mycket transportfartyg som även transporterar 
kemikalier.
Länsstyrelsens/nationella regler är besvärliga och det tycker även kommunen. Frågan är om 
företagarna tillsammans med kommunen kan påverka och föra fram ett önskemål till 
Länsstyrelsen om vad den "gröna sektorn" kan göra om reglerna vore enklare. Hur kan 
Näringslivsrådet tillsammans med odlare/företagare verka kring Länsstyrelsens regler? 
Företagare inom jordbruk, odlare, strandbyggare, matproduktion och vattenverksamhet 
m.fl vill "bevara odlingsbar mark och bedriva vattenverksamhet i Mälaren". Förslaget är 
en tvåstegsraket: först görs en analys av nuläget, sedan en strategi för "vad vi vill". Finns 
intresse att fortsätta denna fråga i ett projekt? LRF´s representant ska återkomma med hur 
LRF ställer sig till detta.
 
 

Paragrafen är justerad
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§ 5

Strömavbrotten i kommunen

Sammanfattning
Ekerö har senaste året haft många strömavbrott som många gånger drabbar företagare negativt 
med minskade intäkter till följd av att verksamheter måste hållas stängda på grund av 
produktionsstopp eller att det inte går att ha öppet då dörrar eller kassor inte fungerar.
Upprördheten över alla strömavbrott i Ekerö är stor och kommunen hade i november ett möte 
med Ellevio som är medveten om problematiken och ser allvarligt på bristerna.
Ellevio säger: "olika delar av Mälaröarna har drabbats av upprepade strömavbrott dunder de 
två senaste åren. Under det gångna året har vi genomfört ett antal insatser, vilket har förbättrat 
situationen i vissa områden. Åtgärderna har dock inte get det resultat vi hoppas överallt, vilket 
gör att vi planerar ytterligare insatser på kort och lång sikt".
På Ellevios hemsida kan man läsa mer om hur de arbetar med avbrotten: 
https://www.ellevio.se/privat/om-oss/vara-projekt/malaroarna/
 

Paragrafen är justerad
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§ 6

Svanhagens VA-problematik

Sammanfattning
Svanhagen på Färingsö är ett område som i många år kämpat för att få kommunalt VA. 
Fastighetsägarna har blivit lovade detta flera gånger men inget har hänt.
 
I samrådsförslaget för Svanhagen är förslaget inte acceptabelt ur trafiksäkerhetssynpunkt då 
det saknas en lokalgata och behov av att knuffa Färentunavägen en bit ut i åkern. Tekniska 
nämnden har fört en dialog med Trafikverket om detta och lanserat tre olika förslag till 
lösningar där Trafikverket inte har accepterat någon av de tre utan velat ha en till 
rondell/”redutt” på Färentunavägen för att tillmötesgå kommunens önskemål.
 
Innan detaljplanen kan antas och åtföljande anläggande av VA behöver frågan hanteras. 
Normalt så sker anläggande av VA i samband med planläggning. Just nu finns det ingen 
lösning i närtid för detta område. Det saknas även planhandläggare för detaljplanen.
 
Planeheten i kommunen gör varje år en revidering prioritering av detaljplanearbetet och det är 
ett politiskt beslut.
 
Ett annat område som saknar kommunalt VA är Skå Industriområde.
 
 
 

Paragrafen är justerad
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§ 7

Företagsorganisationerna informerar

Sammanfattning
MFF:

 De ändrar styrelsen efter årsmötet i april.
 Arbetar på att arrangera en företagsmässa.
 De genomför en egen enkät.

 
Ekerö Centrums Företagareförening:

 Parkeringsfrågan engagerar. Elisby Fastigheter säger att den frågan inte löser sig förrän hela 
centrumet byggs om, men Centrumföreningen menar att parkeringsfrågan måste lösas nu 
och att våra förtroendevalda måste uppmärksammas på problematiken. Planutskottet ska 
kontaktas.

 Två lokaler ändras, en ny ägare i Lifebutiken och Kingswood lägger ner. Oklart vad/vem som 
öppnar i den lokalen.

 Styrelsen kommer att ändras och en ny marknadsplan arbetas fram.
 

Ekerö Nyföretagarcentrum:
 Den årliga jobb & utbildningsmässan, i foajén till Ekerö Bibliotek, var välbesökt och det kom 

ca 350 personer.
 

Företagarna:
 Susanna Hall Kihl är ny i styrelsen och tar över stafettpinnen från Katarina Magnusson som 

representant i Näringslivsrådet.
 De har klubbat sin verksamhetsplan.
 De håller en hög takt gällande arrangemang av event.

 
SELMA:

 Christin har utgått ur SELMA´s styrelse och startat en egen näringslivsgrupp. Hon fortsätter 
som SELMA's representant i Näringslivsrådet.

 De arrangerade 17 medlemsaktiviteter förra året och de är väbesökta.
 Deras "Work-days", när de arbetar tillsammans på Destination Ekerö,  är populära.
 De arrangerar Afterwork tillsammans med "Företagarna" på Destination Ekerö.

 
LRF:

 De har många medlemmar men arrangerar få aktiviteter.
 Önskar ett samarbete med kommunen gällande strandskyddsreglerna.

Paragrafen är justerad
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§ 8

Övriga synpunkter och frågor

Sammanfattning
 Nästa "beredningsmöte" är på Destination Ekerö, Ekerövägen 51, onsdagen 24 april kl 16.00-

16.00
 

 Nästa frukostmöte är den 30 april klockan 08.00-09.30. Fredrik Wahlberg från Näringslivets 
EU-byrå inleder morgonen med senaste nytt på bidragsfronten och Daniel Donlind föreläser 
om hur du bygger upp din viljestyrka & når dina mål! Mer information finns på kommunens 
hemsida och inbjudan skickas ut till prenumeranter av Näringslivsenhetens nyhetsbrev. Det 
annonseras även i lokalpressen.
 

 Utbyggnaden av Ekerövägen har påbörjats och i maj 2019 stängs ett körfält för att 
byggnationen ska fortlöpa enligt planerna. Denna avstängning beräknas pågå i två år. Ekerö 
kommun gör allt de kan för att underlätta för trafikanter under tiden men äger inte frågan då 
det är Trafikverkets ansvar då de är ägare av vägen.
 

 Ekerö kommun är inte längre medlem i Mälardalsrådet. Det är ett politiskt beslut att gå ur 
och kommunen lägger sina resurserna på SKL istället.
 

 Vad händer med besöksnäringen i Ekerö? I grunden är det en politisk fråga. I dag satsas inte 
så mycket resurser i besöksnäringsfrågor då vi har låg arbetslöshet och många vill inte ha 
så många fler besökare till våra öar. Men turismen är en potential och kommunen har så 
mycket vackert att visa upp. Det behövs fler övernattningsmöjligheter, såsom hotell och 
camping.
Frågan tas med till nästa näringslivsråd.
 

 Infartsparkering vid Brostugan är av intresse nu när Ekerövägen får begränsad framkomlighet 
åren framöver. Även denna fråga tas med till nästa Näringslivsråd.

Paragrafen är justerad
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§ 9

Nästa möte

Sammanfattning
Nästa Näringslivsråd är den 9 maj 2019 klockan 15.00-17.00 på Ekebyhovs slott.
 

Paragrafen är justerad
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